一、中新建交 Establishment of Diplomatic Relations
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[image: image2.png]JOINT COMMUNIQUE ON THE ESTABLISHMENT OF DIPLOMATIC
RELATIONS BETWEEN THE PEOPLE'S REPUBLIC OF CHINA

AND NEW ZEALAND

The Government of the People‘'s Republic of cChina and
the Government of New Zealand, in accordance with the
principles of mutual respect for sovereignty and territorial
integrity, non-interference in each other's internal affairs,
and equality and mutual benefit, have decided upon mutual
recognition and the establishment of diplomatic relations
with effect from 22 December 1972.

The Chinese Government reaffirms that Taiwan is an
inalienable part of the territory of the People's Republic
of China and that Taiwan is a province of the People's
Republic of China. The New Zealand Government acknowledges
this position of the Chinese Government.

The New Zealand Government recognises the Government
of the People's Republic of China as the sole legal
government of China.

The Chinese Government and the New Zealand Government
have agreed to exchange Ambassadors as early as practicable
and mutually to provide all necessary assistance for the
establishment and performance of the functions of embassies
in their respective capitals on the basis of equality,
mutual benefit and friendly consultation and in accordance
with international practice.

Ambassador Extraordinary and assador Extraordinary and
Plenipotentiary, Permanent Plenipotentiary, Permanent
Representative of the Representative of New Zealand
People's Republic of China to the United Nations

to the United Nations 2o
YA

New York, N.Y. December 21, 1972
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1972年12月21日,中华人民共和国特命全权大使、常驻联合国代表黄华与新西兰特命全权大使、常驻联合国代表约翰·维安·斯考特分别代表本国政府在美国纽约签署《中华人民共和国和新西兰建立外交关系的联合公报》
On 21 December 1972, John Scott, Permanent Representative of New Zealand to UN, and Huang Hua, Permanent Representative of P. R. China to UN signed the joint communiqué on the establishment of diplomatic relations between China and New Zealand on behalf of their governments in New York, the U.S. These are the copies of the joint communiqué signed by the two Ambassadors.
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1973年5月16日, 中国首任驻新西兰大使裴坚章向新西兰总督丹尼斯·布伦德尔爵士递交国书。图为裴坚章大使(左一)与总督布伦德尔爵士（居中）、新西兰外交部副部长沃尔丁(右一)合影.
On 16 May 1973, Pei Jianzhang, China's first Ambassador to New Zealand, presented the Letter of Credentials to Sir Denis Blundell, Governor General of New Zealand. This picture shows Ambassador Pei JianZhang(left) posed in a photo with Governor General Sir Blundell (middle) and J.A. Walding(right), Associate Minister of Foreign Affairs.




1973年9月20日，新西兰首任驻华大使威廉·布赖斯·哈兰向中华人民共和国代主席董必武递交国书。（新华社照片） 
On 20 September 1973, William Bryce Harland, the first Ambassador of New Zealand to China, presented the Letter of Credentials to Dong Biwu, Acting President of China. (Xinhua Photo)
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由英女王伊丽莎白二世签署的国书正本

The original copy of the Letter of Credentials signed by Queen Elizabeth II
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